
't •

I � 

KONTAKT 
Nr. l l 3 



rn�rnrna 

mrn�ITillIBU 

•••••• • •••••

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

Vegvesenet i Aust-Agder beskjeftiger idag en samlet arbeids

styrke på omtrent 550 personer, fordelt med omlag 450 mann 

i arbeidsdriften og ca. 100 funksjonærer og oppsynsmenn . 

Vår etat har i den senere tid gjennomgått en rivende ut

vikling. Mekaniseringen av anleggs- og vedlikeholdsdriften 

samt nye avanserte sprengningsmetoder har medført at veger 

kan bygges i et stadig økende tempo. Dette medfører igjen 

krav om hurtigere og bedre planlegging og driftsoppfølging. 

På grunn av denne utvikling har det vært nødvendi� å endre 

det administrative opplegg på enkelte områder innen etaten . 

Det er blitt større behov for spesialister innen de for

skjellige fagområder. Overgangen til elektronisk databe

handling har ytterligere skjerpet kravet til spesialister . 

Denne tekniske utvikling og tidens krav forøvrig om øket 

tempo, har kanskje medfart at arbeidspresset er blitt så 

stort at den enkelte har nok med sitt aget.arbeidsfelt, 

og at dette går ut over kontakten og informasjonen til de 

øvrige medarbeidere i etaten . 

Informasjon og orientering har derfor på enkelte felt 
blitt liggende etter i utviklingen. Det er klart at det 
krever spesielle tiltak for å få en god kontakt og kommu
nikasjon i en etat som vegvesenet, som har sin arbeids
drift spredt over hele fylket . 

Ideen til en bedriftsavis ble tatt i samarbeidsutvalget. 
Jeg er glad for at avisen idag er blitt en realitet, og 
jeg håJer den vil hjelpe til at vi alle nå kan få en bedre 
kontakt med hverandre . 

.Jeg håJer også at avisen vil bli et forum som vil bli brukt 
av all: medarbeidere enten de har sin arbeidsplass i arbeids
driften eller i administrasjonen . 

Jeg vil tilslutt ønske avisen velkommen og håpe as inte
ressen vil gjøre den levedyktig og bli til glede og nytte • 
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Nr. 1 1. årgang 

Omslagsbildet viser 

Vippa bru på E lB 

mellom Arendal og 

Grimstad, 
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Det er ikke uten en viss spenning 

vi nå presenterer vår egen be

driftsavis. 

Vi er heller ikke det første 

fylket som utgir egen avis, og 

forhåpentligvis blir vi heller 

ikke det siste. 

Avisen er tenkt bygget opp som 

en gjensidig informasjons- og 

opplysningskilde, spesielt til

rettelagt for de lokale forhold. 

Samtidig er det redaksjonens 

ønske at vi etter hvErt må få 

knyttet til oss medarbeidere 

rundt på våre mange arbeids

plasser, ansatte som måtte ha et 

eller annet på hjertet. 

Vi er ogs� mottakelise for saker 

den enkelte måtte ønske åta opp 

til debatt, eller forslag til 

stoff dere mener vi bør ta med, 

Avisens levetid er 

for en stor del av

hengig av stofftil

gangen. Derfor kan dere alle være 

med å sikre den en rimelig 

pensjonsalder. 

Vis a vis presenteres redaksjons

staben. Vi er alle mere eller 

mindre uerfarne når det gjelder 

journalistikk, men håper i felles

skap at vi skal makte å presentere 

et positivt resultat. 

Etter dette første nummer er vi 

takknemlige for reaksjoner, det 

være seg negative som positive, 

(hvis slike finnes) så la oss høre 

fra dere. 
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I 1973 har vegvesenet til disposisjon omlag 82 mill. 
kroner som skal brukes til planlegging, bygging og ved-

likehold av riks- og fylkesveger i Aust-Agder. 

• 1 For å få et lite begren om hvor fort pengene ruller, kan •

• 

e
vi regne dette om til et daglig forbruk pr. arbeidsdag på 
kr. 350. 000,- det vil igjen si at kasserer Franksson i gjen- •

• 

r 
nomsnitt utbetaler kr. l 000,- pr. minutt i den tiden hun er 
på kontoret. Dette skulle være en bekreftelse på at tid er e e. 

penger. 
Disse 82 millionene skal i store trekk anvendes slik: 28,6 mill. til riks
veganlegg, hvorav E 18 kan bruke stor-parten, dvs. ca. 10,5 mill. Øvrige 
store anlegg er riks 2 4 mill, og til ytre veg 

mellom Tvedestrand 
og Arendal på rv. 
410 skal rlet brukes 
omlag 2,7 mill. På 
den dårlige for-
bindelsen mellom 
Grimstad og S.Here
foss er arbeidene 
endelig kommet godt 
i gang, og rv. 404 
kan bruke ca. 1,5 

mill. av syssel

settings- og crdi

nære midler. Av 

andre større Enlegg 

som bruker mye 

penger kan nevnes 

Risørvegen og rv. 

418 fra Sunde bru 

til Egddalen, samt 

erstatningsve�en 
for Treungenbcnen 

i Åmli. 

Til fv.anlegg har vi 
disponibelt nærmere 

13 mill.kroner. 
De største anlegg i

drift er Oggevatn-
Birkeland med ca.2,2 
mill., 5angereid-Brek

kest0 med vel 2,2 milli
oner og Smalsund-Tveite 

med ca. 1,5 mill. 
Til riks- og fv.ved
likehold er det hen
holdsvis 17,4 og 8,4 
mill. 

Til nye maskiner har 
maskinavdelingen an

ledning til å bruke 

3,1 millioner, og ut

giftene til administra

sjon av vegvesenet 

inklusive bilkontrollen 

er anslått til nærmere 

4,5 mill.kroner i 1973. 

Spesielt fv.vedlikeholdet har i flere år slitt med tidligere overs�ridelser, 
men vinteren 1972/73 har jo pengeforbruksmessig vært svært gunstig for ved

likeholdet, så en håper at tidligere merforbruk vil bli rettet opp. 
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I løpet av de siste år har det 
skjedd en stor omveltning innen 
vegvesenets regnskapsopplegg. Så 
godt som alle regnskapsrutiner er 
lagt om til EDB-systemer, og det 
var vel kanskje med blandede 
følelser at en ønsket disse sy
stemer velkommen i etaten. 
Enkelte hevder at begrepet ''EDB" 
best kan oversettes med "Enda 
dårligere Behandling". Vi har spurt 
Nils Tveiten, regnskapsleder ved 
vegkontoret, om han er enig i dette. 

-Ja, jeg er enig dersom de som 
leverer inn opplysninger ikke har 
positiv velvilje til systemet, og 
hvis de ikke anstrenger seg for å 
få opp lysningene så nøyaktige og
riktige som mulig.-

-Betyr EDB-opplegget noen arbeids
messig besparelse for vegkontoret"-

-Je� tror i hvert fall at det vil 
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komme til å bety det i framtiden. 
Vi kan allerede nå merke at arbeids
presset begynner å minke. Alt nytt 
er jo vanskelig, men etter hvert som 
en kommer inn i det, er jeg over
bevist om at det vil spare oss for 
masse arbeid.-

Ved vegkontoret blir alle opplysninger 
punchet inn på hullkort. Hva skjer 
videre med disse? 

-Kortene blir sendt med jernbanen til 
Vest-Viken Hullkortsentral i Tønsberg, 
hvor EDB-maskinen kontrollerer og 
bearbeider opplysningene på hullkortene. 
Maskinen gir da kontrollister, lønns
avregninger, utbetalingskort for reg
ninger, oppfølgingslister for de for
skjellige kostnadssteder m.v.-

-Kan en være sikker på f.eks. å få det 
rette beløp inn på lønnskontoen i 
banken etter all denne maskinelle be
handling av opplysningene?-

forts. side 7 



La vegen gå 00

Avd.ing. Kjell Birkeland 

Når et nytt veganlegg først 
settes i gang, er det etter 
et hitid og langvarig plan
leggingsarbeide som sikkert 
mange har liten, eller ingen 
kjennskap til. 

Moderne vegplanlegging 
krever langt mere en hva 
fellet har vært tidligere, 
og det har vel sin interesse 
å orientere litt om det som 
har skjedd før gravemaskinene 
og arbeidsstokken settes inn. 

Planleggingen starter med 
studier på kart i målestokk 
l:5000. Aktuelle linjer blir 
befart i terrenget, grunn
forholdene vurderes m.m. 
Eventuelle justeringer av 
opprinnelige linjer foretas, 
videre opptegning på kart i 
M: 1:5000 med lengdeprofil. 
En vurdering av vegkryss
plasseringer blir foretatt 
sammen med supponerte kost
nadsoverslag. 

Nå er man ferdig med� 
ningsplanen som sendes de 
berørte kommuner og andre 
offentlige instanser til ut
talelse, da ofte med anbefal 
linjeforslag. Dersom kommun
ene/øvrige instans�r har 
innvendinger til utrednings
planen, eller kommer med 
andre forslag, vurderes 
disse på nytt og sendes til 
de samme instanser til ny 
vurdering. Utredningsplanene 
sendes så til Vegdirekterate 
som anbefaler hvilket alter
nativ som skal legges til 
grunn for den videre plan
legging. 

Nå utarbeides en hovedplan 
for prosjektet. Vanligvis 
gjøres dette på kart i 
M= 1:1000. Linjevalget er nå 

som regel avgjort, og det er 
derfor vanligvis nok å lage 
en hovedplan for den ene 
valgte linje. 
Hovedplanen viser forholdsvis 
detaljert hvordan vegen skal 
bygges med kryssutforminger, 
bruer, underganger m.m. All 
geometrisk utforming av 
vegen er bestemt ut fra den 
valgte vegtype, vegklasse 
og dimensjonerende hastighet. 
Planen sendes kommunen m.m. 
til ny uttalelse. Er planen 
detaljert nok, kan den også 
legges ut til offentlig 
ettersyn. Planene sendes så 
Vegdirektoratet til ny ut
talelse og eventuell god
kjennelse. 

På bakgrunn av hva som er 
bestemt etter at kommunene, 
Vegdirektoratet m.v. har 
gitt sine uttalelser, ut
arbeides nå endelig detalj
plan for ptosjektet. 
Arbeidsgangen for denne er 
følgende: Linjen tegnes noy
aktig opp pd kart i M=l:1000 
med de nødvendige sirkel
kurver, klo�oider og rett
linjer. Det mJles inn be
stemte punk�er langs den 
planlagte trac� i terrenget, 
polygondrag, som koordinat
beregnet på EDB. Koordinat
ene for et bestemt antall 
punkter på linjen måles nå 
på kartet, :øres i spesielle 
skjemaer og sendes VPgdirekto
ratet for linjeberegning, 
sammen med data for polygon
draget. 

Ut fra polygondraget settes 
senterlinjen ut i marken ved 
hjelp av linjeberegningen, 
som også har gitt de nød
vendige utsettingsdata. 
Linjen tverrprofileres på 
spesielle EDB-skjemaer og 
nivelleres. På bakgrunn av 

Forts.side 7 



(forts.fra side 6 

det nivellerte lengdeprofil be
stemmes planumslinjen for vegen 
ut fra hensynet til sannsynlig 
massebalanse, bestemte fikspunkter, 
grunnforhold m.m. Linjepålegget 
føres på spesielle skjemaet og 
sendes sammen med tverrprofil
dataene til Vegdirektoratet for 
masseberegning på EDB. Masse
balansen vurderes og linjepålegget 
justeres eventuelt. Tverrprofilene 
tegnes opp automatisk på EDB, og 
en får nøyaktige data for ut
setting av alle detaljer av vegen 
fra polygondraget. 
Detaljplanene tegnes inn på kart 
i M= 1:1000. En del detaljer 
tegnes i M= 1:200. Planen viser i 
detalj utformingen av bruer, over/ 
underganger, rekkverk, tverrpro
filoppbygging, kryssutforming, 
skiltplan, belysningsplan m.m. 

Detaljplanen sendes kommunene m.v. 
til behandling. Planene legges nå 
ut til offentlig ettersyn, slik at 
grunneierne får uttale seg. 
Bemerkningene fra grunneierne, 
kommunene og andre offentlige in
stanser sendes Vegdirektoratet 
sammen med planen til eventuell 
godkjenning. 

Den godkjente plan danner grunn
laget for eiendomsinngrepet, og 
her overtar Grunnseksjonen. 

(Sier du det
J 

EDB) 
forts.fra side 5 

-Maskinene kan ikke gjøre feil!
Hvis det forekommer feil, skyldes 
det mennesklig svikt,- enten fra 
de som gir grunnopplysningene, 
fra de som puncher eller fra 
personalet som kjører maskinen 
ved EDB-sentralen. 

Hva er så målsettingen med denne 
regnskapsordningen? 

-Bl.a. å skaffe hurtig og effek
tiv informasjon til åe forskjell
ige ledd i administrasjonen for 
kontroll, styring og oppfølging 
av den løpene vegarbeidsdriften. 
Den skal være et hjelpemiddel 
ved kontrollen med at gitte be
vilgninger blir brukt i samsvar 
med forutsetningene, og at be
vilgningene ikke blir overskredet. 
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Her har økonomisjef Schjøtz i

Vegdirektoratet uttrykt det slik: 
"D.v.s. at man får mest mulig 
igjen for pengene når man har 
tatt hensyn til kravene om jevn 
sysselsetting av den faste ar
beidsstokk, og sysselsetting av 
ekstraordinære arbeidere i 
vintermånedene." 

Regnskapet er lagt opp slik at 
driftsplaner kan innlegges for 
hvert kostnadsted, og innen hvert 
kostnadsted på hver prosess. 
Hvis det da blir fulgt opp med 
de opplysninger som til enhver 
tid viser utført arbeid, utført 
kvantum og utført kostnad, vil 
en da også ha den fulle oversikt 
over planer - medgått og avvik -
og kan dermed bedre styre driften. 

Hva mener så 
dr it tsplanleggeren 
om EDB? 

Har så EDB-opplegget svart til 
forventningene for de som skal 
følge opp driften? 

Vi har henvendt oss til oppsyns
mann J.A. Johansen ved vegkon
torets anleggsavdeling: 

-Jeg vil nok si at det begynner 
å svare opp til forventningene
nå, all den tid at vi har fått
bedre bemanning ute på anleggene.
En har således bedre anledning 
til å sende inn korrekte rapport
er til punching, d.v.s. at det 
blir ført på riktig arbeid og
riktig kostnad på riktig prosess. 
Dette har sviktet noe tidligere
bl.a. p.g.a. bemanningen. 
For at en skal få den fulle
oversikt og nytte av systemet, 
er det grunnlagsmateriellet som 
er det avgjørende. 

I resultatlistene kan en til en
hver tid plukke ut de opplysning
ene en ønsker om f.eks. et spesi
elt anlegg. Ikke minst kan dette 
være til nytte ved at en får 
sikrere tall for overslag m.v. 
når en skal planlegge et nytt 
anlegg. 

JEM 
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Ing&n re is te seg i protest da 

vegvesenet i 1964 gikk til 

inn k jø~ av tomt for den nye 

AKLAND vegstasjo n. 

Tidligere hadde anleggsav

delingen arbeidet under 

kummerlige forhold i Sauvika, 

mens f.eks. plogreparasjoner 

ble utført av vegsentralen s ambulerende verkste dvogn. 

I vakre omgivel se r i Risør - t idlige r e Søndel ed kommu n e starte t 

tomtearbeidene høsten 1964, og ailerede vinteren 64/65 ble garasje 

o g verkstedbygget , et Moelve n-hus, reis t . Allerede samme høst be

gyn t e oppfør ingen av kontor - og velferdsbygget , og i nnflyttingen 

fant sted 1. juli 1966 . 

Garasje- og verkstedbygget inneholder 6 seks joner best ående av 

verksted, lagerplass, 3 garasjer og 1 lager i to etasjer . Kontor -

D 

D 

og velferdsbygget inneholder to 

kontoret , 2 "hybler", garderobe , 

dusj - og vaskerom , toaletter , k j ø kken 

og spi sesal. 

Tidligere anleggsoppsyn~mann, nå v e g 

mester, Krist ian Kjennda l en , hadde 

anleggskontor her fra 67/68, mens opp

synsmann Lars Knutsen ha r hatt sitt 

konto r her helt fra starten . 

Tomten rommer fo ruten maskinavdelinge ns eget materiell og s å u ts t yr 

b å de for anlegg og ved likeholdsa vdelingen . Fremtidige E 18 gj e nnom 

Ri sør fører ti l at vegstas j onen , som alle trodde ville ligge langt 

ute nfor a lfarv eg , nå vill e komme kloss i den nye ve gen . Også S tatens 

industrivekstanlegg omkranser nå eie ndomme n. Derfor kan det med 

tiden bli a ktuelt å flytte he l e vegstas jonen , og Risør kommune ha r 

tilbudt v egve senet passende 

tomt noe ovenfor nåværende . 

Men dette er enn u bare på b e 

handlingsstadiet , så- hvem 

vet? 

HCA 
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I ARBEIDSLIUET 
av kontorsjef O. Salvese n 

Fra flere hold har det vært r eis t 

kriti kk mo t v å r gjeldende skjønns 

ordn i ng . For vegvesenet var d et 

særlig følbart hvorda n eiendoms 

i nngrepet dro lenge ut gjennom 

und er - og overskjønn . Og nå r det 
gjelder skjønnsr esultatene hadde 

v i t i l de ls s tore v a r i asj oner i 

erstatnin ge ne fra s k jønn til skj ønn. 

Diss e va r ia s j onene s vart e ikk e 

alltid til forskjellen i e iendommene 

s om ble tak s ert . De t er også pekt 

p å d e t sa mfunn sme ss ige uh eldige 

forh o ld at de t ofte engas jeres 

langt fler e a dvokater i et skjø nn 

e nn de r synes å være b ehov for . 

Det e r også grunn til å tro at de 

endringene s om nå e r vedtat t i 

sk jønns love n vil s kaffe os s en 

bedr e s kjø n ns o r dning . Endri n ge ne 

e r inntatt i l ov a v 26 . j a n . 1 973 , 

n r . J . Lo ve n vil ikk e f å a nvendelse 

i saker ·hvor begjæring om s kjønn 

er i nngitt før l oven t råd te i kra ft. 

Vi skal he r fø r st og f re mst o f re 

noe n o r d p å d e n e nd r i nge n s om sær 

lig har vær t omtv istet , neml i g 

op phe v e l sen a v o v e r sk j ø nn . 

Idag er f orho ldet at o versk jønne t 

ka n pr øve alle s i der v ed u nde r-

sk j ønnets a vg j øre l se . De t s ynes å 

ha vært en alminne lig oppfatning 

at ers t atn i nge n v ed ove r sk jønn 

s kul l e set t es h øy e r e en n de t under

s kjønnet v a r komme t fr a m t il. 
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Ka nskje fa n t man dette naturlig 

fo rd i infl asjonsutvikling e n fram 

til det tidspunkt overskjøn net ble 

avholdt , hadde ført med seg en 

ø k ning av eiendommens verdi . 

Men set t fr a samfunnets side er 
det lite rimelig a t gru nneierne 

ska l s pekule re i prisutv iklingen. 

Som skj ønnsprosesse n arte t s eg ble 

und e r sk jønne t i k ke respektert selv 

om det var lite å utsette på 

sk jønns resultatet. Underskj ø nnet 

ble nærmest en slags saksforbered 

else for overskjønne t. Et s kjønn 

bør i e n viss utstrekning ku nne 

være g jens t and fcr o v e rprøving . 

Når derfor over sk jønnet ble opp 

hevet, var man kl ar o v e r a t dette 

ikke må tte fø re til r e t tsfornekt

else fo r d en enkelte grunn e i er. 

Manglende oversk j øn n må oppveies 

av andre tiltak som gir samme 

retts s ikkerhetsgara n t i som adga ngen 

til overskjønn . 

For d et f ørs te kan vi her nevne de 

nye bes temmel s e ne om saksforb ered 

e l se . Det er viktig før e t skjønn 
ta r til å kjenne hverandres stand

pu nk ter i hovedtrekk . Selv om det 

også f ø r i p r aksis h ar fo r eg å tt en 

vi ss form f or s a ks forberede l se , er 

det f ørs t nå at v i har få tt kla re 

regler om d e tte i s kjønns l oven. 



Bild e t o ver e r t att i forbi ndelse med skjønn for E 18 utenom Ar endal 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 
For veg vesenets vedkommende vi l neppe den sk riftlige saksforberedelsen 
føre til vesertlige endringer i den praksis som har vært fulgt. 
Loven fo r eskr iver at som vedlegg til sk jønnsbeg jæringen s kal følge 
kart , tegninger, skjønnsforutsetninger m. v. Dette er vedlegg som hittil 
har fulgt med vegve se nets skjønnsbegjæringer . Gjennom de vedtak og 
eventue l le klager som er gjor t under planleggingsprosessen har dess
uten gru nneierne blitt infor mert om hva vegvesenets inngrep kommer til 
å gå ut på . 

Love n har n å f å t t bestemmel ser som tar s ik t e på å fremskynde skjønns 
prosessen . Når e n sk j ø nns b eg j ær ing er t att til følge , s kal den straks 
sendes ti l forkynning for de n an nen part me d en kort fr i s t til ut
talelse. Skjønnsbestyreren f astsetter snarest og se nes t innen en måned 
etter utl øpet av denne fris t en t id og sted for h ovedforhandling el ler 
et møte til muntlig saksforbered e l se . 

Dette med muntlig saksforberedelse er nytt. Meningen er bl.a . å for 
søke å få i stand en minnelig ordning . Fører ikke saksforberedelses
mø t et til min nel ig ordning , fastsetter skjønnsbestyreren snarest o g 
se nest i nnen en måned tid og sted for hove dforhandling . 

Et a nne t vik tig punkt i r ettss i kkerhetsgarantien er bestemmelse n e om 
retten s grun n gi ing a v skjønn . 
Under de n gjeldende sk jønnsordning kreves bare begrunnelser for skj ønnet 
i de tilfell er hvor det har vært tvist eller har vært tvil om saks 
forhold . Heretter må s kjønnsretten gi grun ner for skjønnsresultatet uav
hengig a v t v istekrav og t vil . Retten må angi de forhold som den har 
lagt v esentlig vekt på . For det førs te må den anføre de rettssetninger 
den har anvendt . Dernest må det gis. en s lik bes krive l se av de faktiske 
forhold at den konkrete ret t sanve ndelse kan prøve s . 
Å kunne prøv e rett sanve ndelse n er særlig viktig når grunneieren skal 
a vgjøre om han vil a ngripe skjønnet g j enn om anke el l er påklage . 
Dette er nå e nes t e måte å f å o verprø vet s k j ø nnet . 
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For Bt rBttslig skjønn (styrt av 
dommBr) skal ankBn gå til lagmanns
rBtt, mBns dBn før gikk dirBktB til 
HøyBstBrBtt. 
Et lBnsmannsskjønn vil kunnB på
klagBs vBd stBvning til hBrrBds
BllBr byrBttBn. I bBggB tilfBllBr 
Br ovBrprøvingBn bBgrenset til fB11 
ved saksbehandlingen ellBr rBtts 
anvendelsen . At vi VBd noBn sk jønn 
har hatt et uforholdsmessig stort 
antall prosessfullmBktiger, har 
sammBnhBng mBd at grunnBiernB i ek s 
pr opriasjonssakBr nestBn alltid får 
dekket s ine utlegg til juridisk 
hjelp. VegvesenBt vil i noBn g rad 
nå kunnB rBdusBrE antallBt advokatBr 
EttBr endring av skjønnslovens § 54 
skal rBttBn VBd vurderingen av om 
utgiftBnB har vært nødvendige bl.a. 
ha f o r øyBt at grunneiBrB som har 
likBartBdB intBressBr som ik kB står 
i strid , bør nyttB sammB juridiskB 
bistand ved skjønnet . DBrsom VBg 
vesenet vil påberope seg dBnne bB 
stBmmBlsen, må v i ta spørsmålet opp 
snarest mulig under skjønnssaken . 
To grunneiere med likBartBdB intB 
rBsser som ikkB står i strid , kan 
selvsagt fremdeles ta hver sin advo 
kat , dBrsom de ikk e kan bli BnigB om 
felles prosessfullmektig . Men de vil 
i tilfelle ik ke få full dekning av 
utlBgg til juridisk hjBlp. Og dBtte 
vil no k i de fleste tilfeller føre 
til enighBt om sammB advokat . 

Innledningsvis nevnte vi v a r ias jon
ene i skjønnsresultatBne . Endring 
i sk jønnsutvalgene kan føre til en 
endring til det bedre på dettB punkt . 
Mens v i idag har Bt skjønnsutvalg 
for h v Br kommu ne, vil det heretter 
bli fylkesvi se utv alg . 
D· ·ttc fnr v i tro vil føre til s tørre 
ensartethet og mer sammBnheng i 
sk jønnsa vgj ørelsen e i og med at d e 
samme sk jønns me nn vil gjøre tj e neste 
i større distrik ter . 

Dgsn de prinsipper som blir lagt 
til grunn for erstatningsutmålingen, 
v il kunne føre t il ensartethet i 
skjønnsresu l tatene . Vi har fått en 
e gen lov om erstatning ved ekspro
priasjon a v fast e iendom. Loven 
tr~dte i kraft 1 5 . a p ril 1973. 
Reglene om erstatningsutmåling skal 
v i ko mme tilbake til i et senere 
nummer a v bedriftsavisen . 

Trost til kontoristene 
For den som synes at livet og det 
offentliges skatter og avgifter er 
harde, kan dBt kanskje hjelpe å se 
100 år tilbake i tiden og tenke seg 
hvordan en kontorist måtte ha det da. 

Følgende 8 bud er til den gode konto
rist , og stammer fra de såkalte gode, 
gamle dager, nærmere bestemt 1882: 

1. Personalet fyller hver dag lampe 
glassene og klipper vekene samt 
vasker vinduene en gang i uken . 

2 . Hver kontorist har å påse at dBr 
forefinnes ved, kull og vann i 
samtlige lokaler . 

3. Pennespissene kan tilskjærBS etter 
behag , men funksjonærene tilholdes 
til en hver tid å holde dBm i orden . 

4 . Mannlige funksjonærer kan få en 
ukentl ig fr iaften til selskapelig
het - to om han går regelmessig i 
k i rken . 

5. Etter dagens 13 timers arbeid hen
stilles til funksjonære ne å benytte 
fritiden til lesing av Bibelen og 
andre gode bøker. 

6 . Det tilholdes de ansattB jevnlig å 
legge en dBl av sin gasj e til side, 
så de i sin alderdom ikke skal 
ligge samfunnet til byrde. 

7. Funksjonærer som røker spanske 
cigarer , nyter spirituosa, vanker 
i varit~er og bevertninger, samt 
lar seg barbere i barbersalong, gir 
de foresatte grunn til å dra deres 
ærlighet og rettskaffenhet i tvil. 

8. Funks jonærer som i 5 å r har a rbe i det 
feilfritt og pålitelig i firmaets 
tjeneste, kan f å en lønnsforhøyel se 
på 35 øre dagen ders om driften til 
later dBt. 

- og hva gjør du efter at du ha r 
latt som du gjør noe her på 
kontoret? 



~iksveg 1 2 gjennom Byglandsfjord 
3entrum og fram til Grendi er 
Jed å få en høyst nødvendig 
3nsiktsløfting i år . Spesielle 
Jroblemer støter man på i bukta 
Jed Tjuvneset, hvor grunnfor-
1oldene er så pass kompliserte 
3t man må fare fram med en viss 
l empe. 
)e n opprinnelige stikningslinjen 
Jver bukta måtte flyttes inn 
Tiot gammel veg, da man fant det 
vanskelig å oppnå tilfreds 
stillende stabilitet for den 
prosjekterte fylling, da en her 
1adde små mulighete r t il å 
<ontrollere effekten av for 
t rengningen i de dybder hvor en 
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ikke fik k gravd bort de bløte 
massene. Arbe idene ha r pågått 
kontinuerl i g i hele vinter og 
fr amover vå ren, og borts e tt fra 
mindre ut g l id ninger har man ik ke 
støtt på større problemer hittil . 
Faren for utglidning a v g ammel veg 
har så absolutt vær t tilstede , 
spesielt v e d spre ngin g av de t store 
fjellpartiet p å innsiden av eksi 
sterende riksve g , som vis t på bildet 
nederst t il venstre . Men u nder 
kyndig l e d e l se a v ba sen , J ohn 
Sa ndnes , h ar også dette gått greit, 
selv om ve gen ofte fy l l es med u t
sprengt masse ( b i ldet øverst til 
venstre ) . Parsellen me l lom Byglands 
fj ord sentrum og f ram forbi Grendi 
har alltid vært turistenes skrekk , 
sma l o g s vingete med f j ord en på den 
ene s id en og fjel l veggen på den 
a ndre . 
Anleggsavde lingen reg ne r med å ha 
parsellen ferd ig inne n utgangen av 
1974, og da v i l ma n f å en sammen
heng ende s tre kning f r a Vest - Agder 
gr ense og for b i Gren di få vil finne 
no e å sette fingeren på . Så er det 
bare å håpe at også reste r ende veg 
fram t i l Te l emark gre nse får be
vilg ninger nok i kommend e år . 



Samarbeidsutvalget for Statens veg
vesen i Aust - Agder kan i disse dagene 
se tilbake på over 25 års virksomhe t. 
Det første møtet ble holdt på veg 
kontoret 17. november 1947, og det 
har siden vær t arrangert samarbeids 
møter minst fire ganger i året . 

Formålet med opprette lsen av sam
arbeidsutvalget er fastlagt i § l i 
avtalen om sama rbeidsutvalg i statens 
virksomheter hvor det heter: 

"Formålet med avtalen er å fremme 
arbeidsglede og effektivitet 
gj ennom samarbeid og samhørighet 
i statens virksomheter . De an 
sattes erfa ringer og innsikt skal 
nyttiggjøres til beste for de 
enkelte virksomheter , de ansatte 
sel v og samfundet i sin helhet . 
Samarbeidsutvalgene skal tjene 
som ordi nære virkemidler i virk 
somhe ten es interesse innenfor 
rammen av denne avtale." 

Utvalget er et rådgivende organ som 

kan be h a ndle s aker innenfor f ølgende 
saksområder: 

Budsjettforslag og de gitte bevilg 
ningers anvende l se , tiltak for å 
o ppn å øket effektivi tet og for 
gjennomføring av rasjonaliserings 
tiltak , spørsmål om v i rksomhetens 
o r g anisasj on, teknisk utstyr , rasjo 
nell bruk a v arbeidskraft og maskiner. 
De ansatte skal gjennom samarbeids 
utvalgets forslagsordning oppmuntres 
ti l å fr e mme forslag om forenklinger 
og forbedringer av arbe i dsmetoder , 
arbeidsrutiner og vernetiltak . 
Ved hjelp av samarbeidsutvalget er 
det videre meningen å øke kontakten 
og tilliten mellom ledelse og 
arbeidstaker og l øse det gjensidige 
info rmasjonsbehov . 

''Vegkontoret, væssågod ·· 
Sentra lborddamene rnå vel sies å 

være et vegkontorets røst utad. 

Uansett vær og vind skal de svare 

en "telefonkunde" med en stemme som 

får vedkommende til å tro at dette 

var det hyggeligste som kunne ha 

hendt - at nettopp jeg ringe akkurat 

nå. 

Ingeborg Wehus , med fast følg e og 

rød Skoda av ukjent årsmodell, er 

en av disse blide telefonrøstene vi 

- hadde nær sagt - får på tråden. 

Hun altenerer om jobben med flere 

like blide sentralborddamer, og får 

stå som representant for disse 

denne gang . 

Også i bedriftslangrenn har hu n satt 

spor etter seg , likeså i miniatyr

skyting (?) 

"Hvis dere vil ha den fulle ove r sikt 
over organisasjonen, må dere spørre 
på sentralbordet. " 
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Vi presenterer : Grunnseksjonen 
oaaaaaaaaaaooaaaaoaoo 

Grunnseksjonen - hva er nå det? 

Navnet skulle delvis fortelle hva 

det dreier seg om . Det er en seksjon 

unde r anleggssjefen som steller med 

grunn . Først og fremst kjøpe og 

eksp ropriere grunn til vegformål, og 

de minnelige forha ndlinger går litt 

stillere for seg . 

Ved skjønn som ved minnelige forhand

linger må det forberedelser til . Disse 

er mange og må løses i samarbeid med de 

øvrige avdelinger . Et spesielt for-

dernest holde rede på den grunn som arbeide som grunnseksjonen har gjort 

er blitt ervervet av Statens Vegvesen . i det siste , er registrering av-skog 

Denne siste setningen , som kunne 

være instruks for seksjonen , kan til 

sine tider være ganske vrien å opp 

fylle, særlig når g r unneierne er litt 

vriene. Samtidig som dette sies , la 

oss oppklare e n mis forståelse , grunn

eierne er aldri så vanskelige so m en 

vil ha det til . Det de fleste for 

binder med grunnerverv er skjønn , 

men nesten like mange parter får sitt 

mellomværende med vegvesenet løst ad 

almi nnelig veg . Det er bare det at 

og skoggrunn , og videre en beregning 

a v grunnverdien . 

Dette har latt seg høre i avisene , og 

skyldes grunnseksjon:ns forsøk på å 

bringe ekspropriasjonsprisene ned p å 

et realistisk nivå . Oppmåling og kart

legging hører inn under seksjonens 

arbeidsoppgaver . 

Ferdigvegkart kaller vi det kart som 

blir tatt opp når vegen er ferdig 

bygget og gre nsene merket med ka mpstål 

og gule kuler. 

De som har sitt arbeid ved grunnseksjonen: 

J ordski ftekandidat Harald Storflor er seksjonens faglige leder , 

en stilling han har hatt i it år v ed vegkontoret. I nge n tidligere 

bakgrunn bortsett fra det å være trønder, som han selv s ier . 

Ola v G. Røysland er a nsatt som konstruktør, og kommer 

opp rinnelig fra Setesdal . Ha n har 3 år bak seg ved 

grunnseksjonen . 

Fullmektig Sigmund Blakstad er blant veteranene med 

hele 9 år bak seg på veg kontoret . Han kjenner til alt 

innen kontoret , liker Saab og sydenreiser, men er fremdeles 

ugift . 

Oppsynsmannsassistent J ens Ragnar Larsen er forholdsvis 

fersk ved vegkontoret , men har flere år bak seg på 

Akershus ve gkontor . Han er skogtekniker og går gjerne i 

kni~kers . 14 
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Vår 
organisa-

• 

I likhet med d e a ndre y rkesgruppen~ 

inne n vegve se ne t, har også vegopp 

sy n s mennene s in e gen organisasjon : 

Norsk Veioppsynsmannsforening . 

Denne er i gjen tilknyttet N.F . A.T . 

F ., eller Nors k Forbund for Arbe i ds

l ede r e og Tekn i s ke Fu n ksjo nærer . 

Dette er en landsomfatt e nde o r ga 

nisasjo n av ingeniører, a rbeids 

ledere , tekni kere og tek niske 

f unks j o nærer, so m er tilsluttet 

La nd s organisas jonen i Norge (LO) . 

Forbu ndet har pr . i da g 121 av 

delinger spred t over hele la ndet , 

og tilsammen ca . 9500 medlemme r . 

Sje fen 

-... 
"oe1e kan godt be sjelen om lor-
han!ili'!ger. men ieg må fortelle dere 
at 1 virkeligheten er han en com-
pvter . . . " 

I enk e lte fylker e r opp synsmenn o g 

r eg ulativlønnede as s i s tenter del t 

i to o r ganisasjo ner , en vanskeli g 

stilling n5r forhandlinger skal 

foregå . 

Her i Aus t-Agder er det 100% til

s lu t n i n g ti l N. F . A. T.F ., det vil 

s i at samtlige vegmestre , oppsy ns 

me nn og r egu l a tivlønnede assisten t 

er står i samme orga n isasjon . 

SJOn 
Den s om selv er organisert , vet hva 
dette vil si , - man s tår sterkest 

når man står sammen. 

Vår lokale oppsyn s mannsfore ning 

har i dag 42 me dlemmer, som f ordeler 

se g sål edes : 

6 vegme s t re 

1 2 anle gg soppsynsme nn 

3 a nleggsoppsy ns mannsassistenter 

9 vedlikehold soppsyns menn 

3 vedlikeholds opps . m. assisten t er 

3 oppsynsmenn med spes i aloppdrag 

(hvorav Z på a nle gg og l på p l a n) 

l oppsy nsmann på planavdelingen 

l oppsy nsmannsassistent på plan 

2 oppsy ns menn på vegsen tra len 

l o ppsy nsmannsassis t ent på gru n n

s eksjonen 

l oppsynsmannsassistent p å veg -

sentrale n . 

Fore ni ngen har minst to medlems 

møter i å r e t , forute n vanlige styr e 

møter når det måt te passe . 

Følgende sitte r i s t y r et for 1973 : 

Formann 

Nestfo r ma nn 

Kas s erer 

Sekretær 

Styremedl emmer 

Hans Mark usse n 

J ohan A. J ohanse n 

Gudmund Mj å vat n 

Mads Krogh 

J oleif Svendsen og 
Eldar Setekleiv . 

I tillegg har foreningen represen

tanter i vern e utvalget, s a marbeids 

utval get og i ansettel se s rådet. 

Sa ma r beidet med de n lokale a dmi nis t ra 

sjon ansees for meget go d t , en f o r 

øvrig nødvend i g foruts etning . 

15 
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Den 9 . august 1972 kunngjorde presidenten i Uganda at alle asiater måtte 

forlate landet innen 90 dager . Ingeniør Ramesh Narda med familie var en 

av disse mange som da fik k hele sitt livsgr unnlag r eve t over , og hvis 

framtid ingen kunne vite noe om . 

Etter beg ivenheter som vi nedenfor skal komme nærmere inn på , kom Ramesh 

Narda de n 4. november med fly til Roma . Her oppholdt han seg t i l det 

norske f l yktningeråd kom og plukket ut 100 personer som ku nne komme til 

Norge, og blant dem var han . 

- J eg ble født i en Brahminfamilie i India i 1936, i en liten by som het e r 

Nangal, Ludhiana (Punkab) . Jeg gikk på folkeskole i en by s om ligger ca . 

2,5 k m. fra mitt hjemsted, og gikk se nere p å Høgre skole i Ferozepore , 

hvor min far var postmester . Ved Punjabuniversitetet ble jeg f erdig med 

min utdannelse i 1952. I 1953 begynte jeg min tekniske utdannelse i 

Ferrozepore , og fikk mitt diplom i januar 1956 . 

Jeg fikk deretter a rbeid i det indiske " Public Work Departme nt '', i av 

delingen for vannforsyning m.v . 

Etter mine foreldres ønske giftet jeg meg i 1958 - med en indisk pike fra 

Øst- Afri ka (Uganda ) av samme kaste som meg se lv. Her vil jeg skyte inn at 

en i India ikke selv bestemmer hvem en skal gifte s eg med. Dette blir av 

gjort mellom guttens og pikens foreldre . Hvi s for e ldrene tillater det, kan 

en av de kvinnel ige s lektninge ne ti l gutten ta kontakt med de n vor dend e 

brud og avgi " rapport " om henne til gutten , men han får selv ikke se henne 

før bryllupet . 

Som nevnt va r min kone fra Uga nd a , og hun ønsket å flytte til bake dit . 
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Hun fikk ordnet med arbeidstil 

latelse for meg, og 14 dag er 

etter ankomsten fikk jeg arbeid 

hos Sterling Astaldi , og var med 

å p r osjektere en ny jernbane i 

Tanzania. J eg var der i 9 mnd ., 

og begynte så som teknisk assi 

stent hos Kipsigs County Coun 

cil i Kenya , hvor jeg var med å 

prosjektere gater og kloakkan 

legg . 

De~te var imidlertid jobb mens 

jeg så meg om etter noe bedre, 

og etter 6 måneder ble jeg an

satt i firmaet Edwards and Bur

row, et av de lejende ingeniør

firmaer som drev med konsulent 

virksomhet, og ble engasjert med 

prosjekteringen av en ny motor 

veg fra Nairobi til Thika . Da 

dette prosjektet var ferdig , ble 

jeg satt til å planlegge og ha 

oppsyn med noen veger i Kenya 

som ble bygget spesiel t for 

tra nsport fra teplantas jene . 

Dette arbeidet varte i Jt år . 

Senere var jeg med på prosjekt 

eringen av Mwanza - flyplassen,og 

var der til anlegget var f ull

ført . 

J eg kom tilbake til Uganda i 

1970, hvor jeg hadde mitt stats 

borgerskap. Uganda , Kenya , og 

Tanzania hadde et nært samar

beide- noe tilsvarende de nor 

diske land- og derfor kunne jeg 

få arbeid i a l le disse land med 

mitt statsborgerskap i Uganda. 

Etter å ha a rbeioet både i det 

offentlige og i private firmaer , 

vil j eg si j eg foretrakk arbeidet 

i de private virksomheter. 

Så kom da den 9 . august 1972 , og 

under 90 dagers fri sten brøt 
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det også ut kamper mellom Uganda 

og Tanzania, noe som forverret 

forholdene for oss som hadde 

fått beskjed om å forlate landet. 

Myndigh eten e opprettet vegsperr 

inger for å kontrollere gerilja 

styrke ne, men i stedet begynte 

hæren å lage vanskeligheter for 

de utviste asiatene. De plyndret, 

ødela og til og med drepte uten 

grunn . Da bestemte jeg meg for 

å sende familien til England. 

Dette var i september, og jeg 

t enkte å f å dem tilbake når 

situasjonen ble normal igjen . 

Men i slutten av oktober ble for 

holdene helt uholdbare. Jeg be 

sluttet å dra ti lbake til mine 

foreldre i India , men dessverre 

ble passet og andre personlige 

dokumenter tatt av de militære , 

og jeg var i realiteten statsløs . 

Den eneste mulighet som sto 

åpen var å melde seg som flykt 

ning for Røde Kors, som da var 

isving med å evakuere flyktning 

ene i Uganda. 

Som en av 100 kunne j eg så komme 

til Norge , og har vært her siden 

1. desember 1972 . 

P.g .a. språkvanskeligheter har 

det i kke vært lett f or oss asi-

ater å få arbeid i Norge . Det er 

ikke lett å lære norsk på et to-

ukers kurs . Men jeg håper nå, 

etter å h a fått arbeid ved veg-

kontoret i Aust-Agder- at det 

gjennom samtaler med kolleger 

og a ndre skal være muli g å lære 

språke t i løpet av noen måneder . 

Jeq vil forøvrig takke for a l l 

den sympati og hjelp s om er 

blitt vist meg fra alle her , og 

håpe å se familie n samlet snart . 



Vegkontorets 
1. sentral·bord 

Før siste verd enskrig , i "de harde 30-
åra", holdt vegkontoret til i Kolbjørns 
vik i det samme hus som Hisøy kommune 
idag har sine administras j onslokal er . 
Personalet besto da av 10 - 15 per soner , og 
konto r et hadde kun ett telefonapparat 
til å betjene alle funksjonærene . Det 
var tekniker Normannvik som var sentral
bordbetjent. Han satt i anne n e t asje , og 
hadde ofte problemer med å få tak i den 
rette person, dersom denne befant seg i 
første etas je . 
For å avhj elpe den stadig ettersøking 
etter rette vedkommende, ble det i nnført 
et varslingssystem som viste seg å være 
meget effektivt . Det ble boret et lite 
hull i gulvet i 2 . etasje , gjennom dette 
ble det trukket en snor med et lodd 
hengende nede i 1 . etasje . I 2 . etasje 
ble det slått spiker i veggen med passen 
de mellomrom over hverandre . Ved hve r 
spiker ble det merket ned navn på perso
nalet i 1 . etasje . Når det var telefon 
til noen i 1 . etasje, trakk Normannvik 
først litt opp i snoren , og slapp der 
etter loddet med et brak ned i en blikk 
boks som var plassert på gulvet u n der 
loddet i etasjen under. Etter dett e var 
slet , hengte han snoren opp p å spikeren 
merket med vedkommendes navn . Lnddet ble 
da hengende ved tilsvarende nav n merket 
av på veg gen i 1 . etasje . Ingen var l enl) 
er i tvil om hvem det var telefon t il. 

Dett e systemet vi rke t fint i le ngre tid , 
inntil noen a v de yngre funksjonærene 
fant ut at de v ille utvide og forb edre 
sent ralbordtienesten . Kontoristene 
Tveiten og M~land , nci henholdsvis regn
skapssjef v ed kontoret OIJ kontorsjef i 
Hisoy kommune , kom ove~ et 1Jammelt tele 
fonapparat , OIJ klarte i l øpet av en lør
dag å få montert dette i 1. etasje, s l ik 
at det virket som et biapparat til sen
tralbordet . Imidlertid hadde nok ikke pi'J 
koplingen vært helt forskriftsmessig , 
det viste seg at denne montering forijr 
saket delvis driftsstans ved Hisøy tele
fonsentral gjennom hele h e lgen , og man 
dag morgen møtte morske telefonmontører 
opp og fikk demontert dette ulovlige bi 
apparat . Saken medførte et st ren g t brev 
fra telefonbestyreren, hvor han ba om at 
e t atens funksjonærer for fremtiden holdt 
seg like langt fra sentra lbordets instal 
lerin ge r som telefonselskapet hadde på
bud om å holde seg fra vegen med sine 
s tolper, - minst 2 , 5 m. 

AH . 
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St øy er den verste plagen for 

vegarbeidere, så kommer ekshaust 

og kulde . Dette fremgår av en 

sve n sk undersøkelse som er 

publisert i LD- serien " Risker i 

jobbet" . Utredningen bygger p å 

en rekke intervjuer med til

fe l dig utvalgte vegarbeidere, 

og problemene er så alvorlige 

at det foreslås nedsatt en 

arbeidsgruppe fo r å undersøke 

hvilke tekniske og administra

t ive tiltak som kan komme på 

tale . 

Etter tidsskriftet " Arbeids 

mi l jø " gjengir vi en artikkel 

av yrkeshygienike r [ . Magnusson 

i det svenske LD. Vi vil finne 

mange a v de samme problemer 

også på d enne siden av Kjølen. 

•••••••••••••• 
Asfaltarbeidere er mest p l aget 
a v eks haust ( 713) , asfaltrøyk 
(673) , varme (56~) , luftfuktig
het (563) og støy ( 543) . Det 
g j ensidige større l sesforhold 
mellom e kshaust- og asfaltrøyk 
påvirkningen er foreløpig ikke 
tilfredsstillende utredet . 
De klimabesvær det blir klaget 
ov e r , skyldes at asfal tmassen 
har en høy temperatur og at 
a r beidet utføres om sommeren . 
Ar beidsmaskinene kan forårsake 
lydnivåer over hørselskade 
terskelen . 

Betongarbeide re påvirkes av 
k ulde (603), luftfuktighet 
(603 ) støy ( SD3 ) og risiko en 
for eksem . Støy og derved også 
vibrasjoner , utgj ø r alvorlige 
problemer a v s lik størrels e at 
de t kan være risiko for varige 
skader . 
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Maskinister i s t e inknuserier 
og asfaltverk er mest plaget 
av støy (hele 933) og stenstøv 
(753) samt ku lde (643) og 
trekk (433) . De to først nevnte 
fak t orene er a v e n s l ik 
størrelsesorden at det er 
risiko for henholdsvis hørsels
skade og sil ikose hvis man i kke 
bruker perso nlig verneutstyr . 

••••••••••••• 
S jåfører utgjør en meg et stor 
del av vegarbeiderne . Støyp lagene 
varierer mellom 70- 903 , av gass 
plager mellom 48 - 733 , vibrasjoner 
mell om 39-713 og trekk mellom 
43 - 6 43 . Variasj onene henger 
samme n med hvilken type kjøre
tøyer det gj elder . Støy som år 
sa k til skade er klart påvist 
gjennom mål inger . For vibrasjoner 
og trekk savne r man i fø r ste 
rekke medisinsk erfaring om 
e ff e kten av langvarig påvirkning. 

••••••••••••• 
Reparatører opplever s veise 
arbei d, støy o g eksha ust s om 
plagsomt med henholdsvis BO , 66 
og 643. Løsemidler og farge 
stoffer utgj ør også et probl em 
for ca . 303 av denne yrkesgruppen . 

••••••••••••• 
Fj e llborernes dominerende miljø
problem e r stenstøv , med risiko 
for sil ikose, som praktisk talt 
hver eneste mann er engstel ige 
for . Støy og vibrasjoner er to 
a ndre fa ktorer som forå rsaker 
påtageli g uro (henholdsvis 86 og 
793). 
Alle disse tre miljøfaktorenes 
hels efar lige påvi rkning er verifi
sert gjennom et stort anta l l 
må linger. 

··············~~··············· 
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Bedriftsidrettslaget ved Aust 

Agder Vegvesen kunne den 5 . mai 

se tilbake på 11 å rs virk somh e t . 

Stiftelsen var i grunnen en nød

vendighe t, i det v i tidligere 

samme år had de vunn et en van dre 

pokal i l a ngre n n. 

For å beholde denne, må t te v i 

melde oss i' n i bedriftsidretts 

kretsen . 

Ser vi t ilbake p å dis se åre ne , 

har det vært mege t å glede seg 

over . Fra en noe besk j eden s tar t 

i 1962 er v i idag med på det 

meste som sk j er innen bedr ifts 

idretten i fylket . 

På det admin i strat ive pla n har vi 

Mf Trim deg 
li form 

El1ers er det vel først og f remst 

lag i drettene fo tba ll og håndball 

som har s amlet " mengde n". Men også 

sk i, skyting, Trim m. v . driver vi 

med og har hevdet oss også her. 

Ma ng e vil vær e kje n t med at vi 

hve rt å r arra nge r er j uletrefest 

på Skarpnes Vegsentral . Dette er 

et popu l ært tiltak som nå må sies 

å ha blitt en t rad i sjo n . 

Tils lutningen ti l l aget e r i s tore 

trekk konsentrert om Ar e ndals 

distriktet, men v i håp er p~ selv

sag t at og så distriktene skal 

komme mere med e t~e r hvert . 

vært representert p å kretsplanet . • 

--------------------------------------

" Grossister " i v a ndrepo~a l er i l angre nn de senere år , fra venst r e : 

avd . ing . Kjell Birkeland , f ul lmektig Dagfinn Myhren, o ppsynsma nns 

assiste nt Wilfred Ånonsen og spesialarbeider Paul Løvdal . 

········~···················· 
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I sin merkelige avis "D ø l e n " (e i t Vikublad) som Aasmund Olavsson 
Vinje ga ut i ~rene 1 858 - 1870, behandle t han a l le mulige emner som 
var oppe i t iden : kulturs pørsmål, l itteratur (de fleste av hans dikt 
finner vi der), språkspørsmål , komm unik asjoner m.v. Synspunktene hos 
Vinje kunne være som Vinje selv, temmelig orig inale . De avvek ofte fra 
det so m autoritetene hevdet, og da Vinje i t i llegg hadde e n egen 
'' sleivkjef t et " måte å fremstille saken på, fikk han mye motbør og mange 
uv enner . Det ble sagt om "Døl en " at den var so m et mennes ke, og da 
Vinie døde i 1870, døde oqså "Dølen" . Vinie var "Dølen". 
Vinje hadde selvsagt også sine ette r si Skyld skattar t il Veg-
høyst bestemt e meninger om kassa , at kuer Bygd skal faa 
v e g p o l i t i k k e n . noket af den gode Vegen. 
Meningene bør sees i lys av da- e i rik Bygd, der mange foor, 
tidens ø konomiske forhold og skulde hava ein god Veg, og ette r-
kr a v, ellers ville vi vel gjøre som der fo or færre og færre Folk 
Vinje u rett . t il, skulde Vegen vera klenare og 
Etter a t Stortinge t i 186 0 hadde klenare , a lt ned t i l Gjeitesti gen, 
bevilget penger til veger for der berre Gjeit ar fara . Var det 
de neste 3 år, skriver Vinj e i rikt Land, sosom mange ubygte 
"Dølen", sønda g 4 . mars 1860 : Stadar i Amer i ka, so vilde den 

" Storthinget hever no g jenget 
ig j enom den Su m, som Landet i 
d esse komande tr i År vil gjeva 
ut til Vegir. Det er mange 
Pengar , som gj enger ut ti l det, 
men daa gode Vegir er no ket , 
som alle Folk lika, so s jaa vi, 
at Storthing s om Amtsformand 
ska b ero s le ppne med Skillingen 
til Ve g fyl l . Men, det er no e it 
stor t Spursmaal om i kki Lande t 
gjenger for f o rt med de nn e Tin g 
og leger ne d f leire Pengar enn 
det he ver Raad til, f o r s j ølv 
om dei f leste Ve girne v aaro s o 
aal f arn e , at det gav atter 
Rente , sa k unde det e nd aa vera 
fo r my kit i Senn . Alle Utle nding 
e r seg ja, a t v~ hav a makala u s 
gode Ve gir g j ennom arme Bygdar, 
og d e tte kann vera gjævt at 
høyra, me n det e r ikki Ti ng , 
so m vi verda rike a f , for her 
finnst mange Veg ir med dyre 
Murar, som d e r Dag om annan 
Aaret ikring vist ikk i kjøyrer 
ein Hest om Da ge n p aa . Det er 
at leggja Sylvsko under Hesten , 
medan dei rikaste Bygdarne enno 
h a v a re ine Vi llmannsve gir s o som 
millom Hovudstaden og Dramn 
f . Ex . Paradisbakk a rne; mest l ik 
sa i lle e r d et l angs Thyri -
f jorden o g mange Sta da r paa Upp 

. l andet. Det er no vord i kuer Gard 
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gode Veg vera det fyrste til at 
manna Lande t upp . Men i mange og 
desverre de i fleste Fjøllbygdar 
er der ikki so stor Botevon, at 
det ikk i vilde ganga fram for de t 
same, anten der var ein Rakle-Veg 
litt betre enn de~ gamle elder 
sl ik ein via Appia som f.Ex. yvir 
den a rmodslege Vegaards heid upp 
igjenom til Thelemarki. Der f innsi 
i kki mykit af Jordens Afdraat, 
som skal førast til Marnads der, 
skulde eg tru . Det verdt etit 
upp heime, om det var meir til . 
Den Tale, at gode Vegir skal 
hjælpa upp Landet, høver desverre 
paa faa Bygdar utom surne Stadar 
paa Austlandet . Dat er lettare at 
korne fram, og faa fraa Byen Tobak 
og Sukker og Kaffe , me~ ellers er 
der l i tin Framvokster i det , for 
de i fleste Bygdar taka paa at 
dy r ka s i Jord, so dei ikk i t urua 
kaupa somykit Korn paa By;n som . 
fyrr , daa dei førd e det pa Heste~ 
ryggen. All denne Vegbygnad er 
ein Skatt paa Landet so stor, o g , 
størst paa Austlandet med de i 
store Gardarne , at Folk skul de 
verda forfælte, naar det rett 
va rd t ettertenkt, og sa skal 
Byarne vera med, som kunde hava 
meir enn nok med sine eigne 
Renneste i nar. " 

D . 
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Hvor mange av oss vet i grunnen hva en omfattende bedrift, som veg 

vesenet må sies å være , steller med av folk og midler? 

Etaten - med funksjonærer og arbeidere spredt over det ganske fylke 

administrerer en arbeidsstokk på over 500 personer. Statistikk er 

s j elden populært lesestoff, men for å belyse bedriften og det den 

står for , er de t i dette tilfellet en nødvendighet . Nedenfor er 

bare tatt med enkelte utdrag av det materiell fylkestinget blir 

presentert, og som altså ajourføres hvert eneste år . 

Ved vegkontoret var det i 1972 75 ansatte , mens den gjennom

snitt l ige arbeidsstyrke var 421 , her inkludert eks traordinær 

sysselsetting . 

Oppgaver for a r beidsdriften viser for 1972 at det har vært 

arbeidet 62J 237 timer og utbetalt arbeidslønn på tilsammen 

kr . 15 770 879 . Disse tallene omfatter bare vegvesenets egne 

arbeidere, men i arbeidslønn e r inklude r t arbe idsgiveravgift 

til folketrygden med i alt kr. 2 681 160, - . 

Admin~strasjonsutgifter , lønninger , reisegodtgjørelse, husle ie , 

kontorutgifter m.v . til vegkontorets og bilkontrollens personell 

har i 1 972 vært kr . 4 1 03 486 , 53 . 

Til anleggs - vedlikeholds - maskinavdelings og planavdelingsdriften 

har vegvesenet i Aust - Agder i 1972 administrert kr . 63 071 275, - . 

Maskinparken besto ved utgangen av 1972 av 233 s tørre e nhe te r . 

Det ble foretatt nyinnkjøp av maskiner og stør r e utsty r for 

ca . kr . 2 300 000 , -. 

Ved maskinavdelingen, det vil si på vegkontoret, på Skarpnes veg

sentral og på v egs tasj onene er det be sk jeftiget 4 2 arbeidere og 

funks j onærer . 

Av en samlet riksveglengde på 902 , 8 km var ved å rets utløp 847 , 9 

km eller ca . 94% "fast " dekke . Av fylkesvegenes totale l engde på 

1344 , 4 k~, er det kun 24 5,3 km, eller ca . 18 , 4% med " fast " dek ke . 

Ved Statens bilsakkyndige var ansatt 18 arbeidere og funksjonærer . 
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BUNBARVÆRT 
Ekstrakontorist Leif K. Moland 

ble i mai 1936 sykemeldt, og 

som vikar ble ansatt Else M. 

Hansen . Stedet var vegkontoret 

i Kolbjørns vik, nå kommunekon

toret med L.K. Moland som Hisøys 

kontorsjef. 

36 år senere er frk. Hansen 

fremdeles ved vegkontoret , som 

sekretær I med ansvar for vårt 

omfattende arkiv. 

- Den gang var vi 

10-12 personer og 

fungerende vegs j ef 

var Sundby, i det 

Horgen var sykmeldt , 

og dessverre døde 

samme høst . 

I 1940 flyttet vi 

så til nåværende 

lokaler i Aus t-Agder 

Sparebank .-

- Hvor mange veg 

s jefer har d u i grunnen 

arbei det unde r i disse 36 

årene-

- Foruten Ho rgen , som altså var 

syk da jeg begynte i mai 36 , 

har det vært S undby, Eggen , 

Nilsen , Reese n Felli e og idag 

a lt så Johs. B. lrgen s .-

-Hva brukte du din første lønning 

til-

- De t husker jeg ikke, men 100 

kroner v a r må neds lønnen min den 

gang , og det var mange penger 

sett i forhold til hva de tjente 

i private firmaer .-

- Nå har du i mange år passet vårt 

arkiv, har du peiling på hvor 
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mange saker du arkivere r i løpet 

av et år-

-Ifjor ble det arkivert ialt 

4596 saker , foruten en masse 

som blir ekspedert utenom s elve 

arkiveringsprosessen-

Personlig er det å si at det 

frk. Hansen ikke personlig vet 

om brev, søknader, rundskriv, 

skjemaer og slikt ikke er verd 

å vite. Hjernen må fungere som 

en EDB - maskin,- i 

løpet av få sekunder 

vet hun hva det drei

er seg om, og hvor 

det finnes . 

-Hva mener du er den 

vesentligste for

skjell på vegetaten 

den gang og n å -

- Vi vokser så mye, 

det blir ikke den in

"""..;;:::.~ time ko ntakten vi 

hadde før i tiden, hvor alle 

kjente alle . Nå blir det mere 

upersonlig,- så mange e n aldri 

rekker å bli kj e nt med. -

At frk. Hansen er hedret av be

driftsidrettslaget med diplom 

f or sin store interesse for alt 

s o m rører seg i l aget , skal ikke 

unnlates å bli nevnt i denne 

forbindelse . 

Man ge e r vi som ha r fåt t trøst

e ns ord og en god røyk på s ide

linja, nå r det ha r røynet på s om 

verst. 

MK . 



Jled sten på sten ble den lagt·· 

Dagens bru konstruktører- me d si ne moderne prinsipper når det gjelder 

byggemetoder, - har kanskje ikke v o ndt av å bli minnet om at det ble 

bygget vak re 'bruer før i tiden også . 

Den gang var dette et soli d håndarbeid, o g ofte et resultat a v arbeider

nes egen erfarin g og viten . 

I vår moder ne tidsalder , med stadig større krav til vegenes bred d e og 

kvalit et , la oss ikke glemme å beva r e kunstverk som ove nstående : 

SAGESTU BRU p å f y lkesvege n Dsedalen- Dland i Froland kommune . 

Den ble bygget allerede før fø r ste verdenskrig med oppsynsmann As lak 

Vinnvand som arbe i dsleder, og er idag i samme stan d s om da den var ny . 
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13/l Olav Åsen 

11/5 Olav Mykland 

18/6 Notto O. Senum 

17/7 Tallak O. Lauvrak 

3/11 Jørgen Ljøstad 

5/1 Gudny Breistøl 

21/l Torbjørn Skeie 

6/2 Harald Hansen 

14/3 Anton Møretrø 

6/4 Tormod Tveite 

18/4 Hans Bjellerås 

27/6 Åvold Juve t 

4/7 Olav Sørbotten 

7/7 Lars Hovet 

4/8 Gunhild Tveit 

28/8 Erling Snemyr 

5/9 Peder Rønningen 

16/9 Thomas Thomassen 

9/12 

30/12 

20/3 

10/7 

22/7 

Georg Sørensen 

Hans Uldal 

Olav Tveite 

Trygve Trondsen 

Markus Bordal 

17/9 Arne Holt 

17/10 Torleif Mortensen 

7/11 Håkon Markseth 
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Det kan de også bety m = = 
El) 

6 

1 7 

2 

1 Mann har tro uble med 

paraplyen . 

2 Bannlys halvparten a v 

atombomb en . 

3 Følg sjøveisregle ne 

herfra . 

4 Bare for promillekjørere. 

I 

5 De innfødte er fiendtlige ! 

6 Motorise r t akr obat- s how. 

7 De er i ferd med åta a v. J 

I 

8 

3 9 

4 

5 

8 Bare 10% a v bil ene 

klarer bakken . 

9 Nudistkoloni. 

10 Se opp for boomera nger . 

11 De er l a ngt ute på 

jordet . 

12 De innfødte er fo r tsatt 

f i endtlige . 
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I I ................................................................ . 
~~~]g 
Ideen med å utgi vår egen be

driftsavis er ikke unnfa nget over 

na tten . Den har bare ligget og 

godgjort seg i vår bevi ss het , for 

så - endelig å s lippe ut i dag s 

lyset . 

Det har vært meget om og men før 

vi nå har brent alle broer , og 

pre~enterer en bedriftsavis etter 

vårt eget hode . 

Både J EM og undertegnede er som 

spekalver å regne når det gjelder 

noe så problematisk som å redi

ge re en avis . 

Vå r b eundring for dagspressen , 

som l everer et rykende, ferskt 

eksemplar hver enes t e hve rdag 

å re t igj en - m·H· nom . er 
ikke blitt e mindre 

etter timers og dagers 

neglebiting . 

Vi har alle etter beste evne for 

søkt å gjøre stoffet så variert 

som mulig , samtidig som en del 

a v det også skal være matnyt t ig . 

Om vi har k l art å gjen nomføre 

våre forsetter er opp til dere , 

leserne , å vurdere . 

Meningen med en lokal bedrifts 

a v is mener j eg først og fremst 

s ka l vær e å bringe aktuelt stoff 

fra våre egen arbeidsplasser , 

presentasjo n a v a vdel inger , 

bildereportasjer o . s . v . , a l t med 

et l okalt t i lsnitt . Dette med

f ø re r ikke at v i står i v egen for 

en god historie . 

En god avis er avhengig av flittige 

medarbeidere . Derfor håper vi etter 

hv ert å utvide s t aben av ivrig e skri 

benter med kontakter over hele fylket . 

Kilder skulle her være nok å øse av , 

de t gje lder bare å finne dem , og til 

dette a r beid ber vi om lesernes 

støtte . 

Bedr iftsavisen er tenkt å være e n 

gjensidig informasjonskil de , hvor 

alle skal få lik anledning til å 

lufte sine meninger , komme med kri 

tikk, og hva den enkelte ellers måtte 

ha p å hjertet . 

Er stofftilgange n god , håper vi å 

komme ut med to nummer i år . Senere 

vil kapasite t og tilga ng på nye med-

arbeidere 

vi også 

tre nummer 
JEm: avg jøre om 

ka n øke til 

hvert år·. 

Dette avhenger altså meg et a v hver 

enkelt a nsatt , dennes holdning ti l 

en egen bedriftsavis , og hver enkelts 

innstil l ing t il å hj e lpe oss me d stoff . 

Bidragsyterne til dette vårt første 

nummer har vist en iver og hje l psom

het som v i håpe r er smi ttefarlig ut 

over i distriktene . Bare hvis så er 

tilfell e , unngår vi å måtte gå til 

det skritt å kanskje b estemme oss fo r 

å avvikle igjen . 

Men vi er optimiste r , og avslutter 

redaksjonen med å øns k e alle kolleger 

en riktig 

GOD SOMMER . 

oooaaaoaaaaaaaaoaoooo11aoaooaaoooooooaaaoaaaaaaoaaaaaaaaa1111111111 
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montakt kaller vi den 

rng lurer på din mening 

flJye forslag mottas 

ITa KOJVT,-1. KT med oss 

ffiu stoff mottas med takk 

montakt et• BIA' at•is 

ITa deri or vare på den · 


